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Protokół nr 3/2024 

z posiedzenia Komisji Rozwoju 

w dniu 20 marca 2024 r.  

 

WAK.0012.1.3.2024 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 Posiedzenie komisji otworzył Przewodniczący komisji Pan Grzegorz Kubalski, witając 

członków komisji oraz Gości. Lista obecności Radnych i Gości obecnych na posiedzeniu 

stanowi załącznik Nr 1 i Nr 2 do niniejszego protokołu.  

W posiedzeniu wzięło udział siedmiu członków Komisji Rozwoju:  

1) Aleksandra Bednarek; 

2) Zbigniew Garbaczewski 

3) Izabela Kownacka; 

4) Grzegorz Kubalski; 

5) Wiesław Smoczyński; 

6) Leszek Smuniewski 

7) Grzegorz Zbroch. 

 

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia.  

Przewodniczący komisji poinformował że porządek posiedzenia został radnym 

udostępniony wcześniej. Zapytał, czy ktoś chciałby wnieść jakieś uwagi. 

 

1) Otwarcie posiedzenia. 

2) Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3) Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji.  

4) Strategia Rozwoju Powiatu Legionowskiego – zmiany wynikające z doświadczeń 

mijającej kadencji.  

5) Przyjęcie protokołów z posiedzeń komisji w dniu: 

a) 24 stycznia br.; 

b) 21 lutego br. 

6) Wolne wnioski. 

7) Zamknięcie posiedzenia. 

 

Nikt nie zgłosił propozycji zmian. Przewodniczący komisji przystąpił do jego realizacji. 

 

 

 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

 

Przewodniczący komisji zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego 

o omówienie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę Nr 371/LIX/2023 Rady 

Powiatu w Legionowie z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Legionowskiego na rok 2024.  
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Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że w projekcie uchwały zawarte jest zwiększenie 

części oświatowej subwencji ogólnej dla Powiatu Legionowskiego – kwota 7.361.702,00 zł 

oraz wprowadzenie części rozwojowej subwencji ogólnej dla Powiatu Legionowskiego – 

kwota 2.767.067,00 zł. 

Kolejno wskazała, że w planie wydatków zawarte są następujące zmiany: 

1) 764.683,90 zł – zwiększenie z przeznaczeniem na uzupełnienie środków na 

realizację zadania majątkowego pn.: „Opracowanie dokumentacji projektowej oraz 

rozbudowa drogi powiatowej Nr 1801W w Gminie Serock”. Zadanie realizowane w 

ramach przedsięwzięć ujętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej; 

2) 150.000,00 zł – wprowadzenie z przeznaczeniem na wpłatę na Fundusz Wsparcia 

Państwowej Straży Pożarnej na dofinansowanie zadania inwestycyjnego 

dotyczącego zakupu samochodu specjalnego z drabiną mechaniczną o minimalnym 

wysięgu operacyjnym 40 m na potrzeby Komendy Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej w Legionowie (zadanie majątkowe pn.: „Wpłaty jednostek na państwowy 

fundusz celowy na finansowanie lub dofinansowanie zadań inwestycyjnych”).   

 

Przewodniczący komisji podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję. W związku z brakiem zgłoszeń, Pan Grzegorz Kubalski przystąpił do procedury 

głosowania. Wynik głosowania: 

 

7 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

Przewodniczący komisji potwierdził, że omawiany projekt uchwały w zakresie właściwości 

Komisji Rozwoju, został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Następnie Przewodniczący komisji poprosił Skarbnika Powiatu Legionowskiego o omówienie 

projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2024 – 2043.  

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że projekt uchwały w wierszu dotyczącym 2023 r.  

obejmuje wprowadzenie wykonania budżetu Powiatu Legionowskiego według stanu na 

31.12.2023 r. na podstawie sprawozdań budżetowych rocznych, w tym w zakresie 

zadłużenia powiatu z tytułu zaciągniętej pożyczki oraz z tytułu odszkodowania za 

nieruchomości wydzielone pod poszerzenie drogi powiatowej, którego wypłata została 

rozłożona na raty z uwzględnieniem wskaźnika waloryzacji. 

 

Nadmieniła, że w projekcie uchwały uwzględniono pozostałe zmiany w ramach 

poszczególnych pozycji dochodów i wydatków zgodnie z uchwałami zmieniającymi budżet 

Powiatu Legionowskiego na 2024 r. podjętymi przez Zarząd Powiatu w Legionowie w 

okresie od 29 stycznia 2024 r. do 18 marca 2024 r. oraz z uchwałami Rady Powiatu w 

Legionowie z dnia 26 lutego 2024 r. oraz z dnia 25 marca 2024 r., w tym m.in. 

uwzględnienie wprowadzonego projektu współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej 

pn.: „Cyberbezpieczny samorząd w Powiecie Legionowskim” w ramach Funduszy 

Europejskich na Rozwój Cyfrowy 2021-2027. 

 

Dodała, że w wykazie przedsięwzięć do WPF zawarta została zmiana wydatku majątkowego 

„Opracowanie dokumentacji projektowej oraz rozbudowa drogi powiatowej Nr 1801W w 

Gminie Serock” zwiększono łączne nakłady finansowe do kwoty 18.362.141,08 zł, 
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zwiększono limit w 2024 r. do kwoty 2.000.000,00 zł oraz zwiększono limit zobowiązań do 

kwoty 6.000.000,00 zł. 

 

Przewodniczący komisji podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję. W związku z brakiem zgłoszeń, Pan Grzegorz Kubalski przystąpił do procedury 

głosowania. Wynik głosowania: 

 

7 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

Przewodniczący komisji potwierdził, że omawiany projekt uchwały w zakresie właściwości 

Komisji Rozwoju, został pozytywnie zaopiniowany.  

 

 

 

 

4. Strategia Rozwoju Powiatu Legionowskiego – zmiany wynikające z 

doświadczeń mijającej kadencji. 

 

Przewodniczący komisji zwrócił się z prośbą do Naczelnika Wydziału Strategii, Rozwoju i 

Pozyskiwania Funduszy o omówienie tematu. 

 

Pan Michał Stalmach powiedział, że Strategia Powiatu Legionowskiego na lata 2016-2025 

została przyjęta Uchwałą nr 112/XVII/2016 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 22 kwietnia 

2016 roku. oraz zaktualizowana w 2020 roku na podstawie Uchwały nr 134/XVI/20 Rady 

Powiatu w Legionowie z dnia 9 kwietnia 2020 roku.  

Dodał, że dokument był wielokrotnie omawiany pod wieloma aspektami na posiedzeniach 

Komisji Rozwoju w przeciągu całej kadencji. W dniach 12-13 lutego 2024 roku Rada 

Powiatu w Legionowie podsumowała wykonanie dokumentu bieżącego oraz przedstawiła 

rekomendacje w kontekście nowego dokumentu strategicznego po 2025 roku.  

Zaznaczył, że w podsumowaniu, w ramach poszczególnych obszarów tematycznych 

dokumentu określono „sukcesy”, czyli działania, które mają szczególne znaczenie dla 

mieszkańców naszego powiatu oraz „porażki”, czyli katalog działań, których z jakiś 

przyczyn nie udało się zrealizować lub ich realizacja była niepełna. Te ostatnie stanowić 

mogą „wyzwania” dla przyszłego dokumentu strategicznego i dla kolejnej kadencji Rady 

Powiatu w Legionowie.  

Kolejno Pan Michał Stalmach powiedział, że w ramach obszaru współpraca i rozwój jako 

sukcesy należy określić: 

1) poprawę sprawności administracji poprzez lepsze dostosowanie obsługi urzędu do 

potrzeb mieszkańców i przedsiębiorców – w szczególności poprzez uruchomienie 

Biura Obsługi Mieszkańców, usługi Mobilnego Urzędnika i podniesienie jakości 

obsługi mieszkańca poprzez wprowadzenie szerokiego katalogu usług świadczonych 

drogą elektroniczną; 

2) współpracę międzysektorową w powiecie między innymi poprzez organizację I 

Międzysektorowego Forum Współpracy w Powiecie Legionowskim. 

Następnie wskazał, że działanie, które można by zrealizować lepiej, lub które nie przyniosły 

oczekiwanych rezultatów, to brak spójnej wizji planowania przestrzennego w powiecie – 

działanie nie do końca zależne od szczebla powiatowego, jednakże powiat powinien 

odgrywać w nich rolę koordynującą. 
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Kolejno wskazał, że w ramach obszaru infrastruktura dla rozwoju jako sukcesy należy 

wskazać: 

1) rewitalizację linii kolejowej nr 28 Wieliszew – Zegrze Południowe – działanie, w które 

powiat zaangażowany był w charakterze doradczo-koordynującym; 

2) rozwój komunikacyjny powiatu poprzez uruchomienie i utrzymywanie powiatowych 

linii autobusowych jako uzupełnienie sieci lokalnego transportu zbiorowego na 

terenie powiatu; 

3) przebudowę infrastruktury drogowej w szczególności w ramach dróg powiatowych 

(około 20% powiatowego zasobu drogowego przebudowana została w tej kadencji); 

4) wspierającą rola powiatu w opracowaniu dokumentacji projektowych drogowych 

inwestycji o skali ponadpowiatowej (obwodnica Jabłonny, przebudowa DK 61 na 

odcinku Legionowo -Zegrze, przebudowa drogi wojewódzkiej nr 631). 

Z kolei w ramach działań, które nie zostały zrealizowane należy wskazać: 

1) brak jednej strefy biletowej; 

2) brak wytyczenia nowych korytarzy drogowych dla dróg głównych, mogących 

odciążyć drogę krajową nr 61 (w szczególności Legionowska Trasa Mostowa); 

3) niedostateczna drożność układu torowego na linii kolejowej nr 9 – brak 4 toru do 

Legionowa i brak decyzji w tym zakresie. 

Następnie Pan Michał Stalmach powiedział, że w ramach obszaru rozwój gospodarczy jako 

sukcesy określono:  

1) rozwój ekonomii społecznej w Powiecie Legionowskim; 

2) reorientacja Powiatowego Urzędu Pracy na klienta biznesowego; 

3) powstanie i działalność Lokalnej Organizacji Turystycznej jako instytucji 

wspierającej rozwój powiatu; 

4) organizacja I Forum Współpracy Międzysektorowej w Powiecie Legionowskim. 

Wskazał, że jako działania, które wymagają pochylenia się nad nimi w kolejnym 

dokumencie, to między innymi brak lub niedostateczne doradztwo zawodowe – 

niedostateczna oferta dla uczniów szkół branżowych. Potrzeba stworzenia na bazie 

Powiatowego Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Legionowie Centrum Usług 

Branżowych, które będzie wyróżnikiem powiatu w województwie mazowieckim.  

Pan Grzegorz Kubalski dodał, że jego zdaniem jest to niemożliwe. 

Pan Michał Stalmach powiedział, że w obszarze budowanie kapitału społecznego jako 

sukcesy określono: 

1) poszerzającą się współpracę w zakresie Ambulatoryjnej Opieki Specjalistycznej – 

modernizacja NZOZ Legionowo wraz z zakupem specjalistycznego sprzętu, budowa 

Oddziału Wojskowego Instytutu Medycznego w Legionowie; 

2) rozszerzenie działalności kulturalnej i budowanie tożsamości powiatu między innymi 

przez podjęcie działań w zakresie budowy siedziby Powiatowej Instytucji Kultury; 

3) poszerzenie ponadpodstawowej bazy edukacyjnej w powiecie poprzez budowę 

siedziby Liceum Ogólnokształcącego im. Stanisława Lema w Stanisławowie 

Pierwszym; 

4) system wsparcia społecznego (PCIS, PCPR, PZSiPS). 

Dodał, że działania, które nie do końca przyniosły zadowalający rezultat i można je 

traktować w kategoriach porażek to działania podejmowane w sferze ogólnopojętego 

bezpieczeństwa obywateli. Jest to między innymi brak dostatecznej sprawczości w 

kontekście rozbudowy wałów przeciwpowodziowych w Jabłonnie. 
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Pan Michał Stalmach powiedział, że Rada Powiatu w Legionowie pozytywnie ocenia 

realizację dokumentu strategicznego na przestrzeni ostatnich lat. W opinii radnych wizja 

dokumentu „Powiat Legionowski – przystań w sercu Mazowsza” powinna zostać utrzymana 

w przyszłości, gdyż oddaje wieloznaczeniowy charakter naszej jednostki samorządu 

terytorialnego. Ponadto, tak jak dotychczas, dokument powinno charakteryzować 

podejście zintegrowane terytorialnie, które winno polegać na scalaniu działań różnych 

podmiotów publicznych i środków na rozwój pozostających w ich dyspozycji, w obrębie 

terytoriów określonych nie tylko administracyjnie, ale i funkcjonalnie (charakteryzujących 

się podobnymi cechami społeczno-gospodarczo-przestrzennymi). Zasadnym wydaje się, 

żeby również działania podejmowane w latach następnych miały charakter partycypacyjny, 

gdyż obecnie element współpracy pojawia się właściwie w każdym przypadku. Cele 

strategiczne i operacyjne zostały sformułowane prawidłowo i przekrojowo, wskazując 

katalogi działań wynikających nie tylko z ustawy o samorządzie powiatowym, ale 

wykraczających dalej, poza ten schemat, nadając powiatowi rolę wspierająco-

koordynującą dla wielu z nich.  

Dodał, że w opinii Rady Powiatu w Legionowie VI kadencji, planując działania przeznaczone 

do realizacji w kolejnej perspektywie strategicznej (lata 2025-2035), należy wziąć pod 

uwagę zmieniające się uwarunkowania społeczno-gospodarcze oraz sytuację 

geopolityczną. Zapisy dotyczące poszczególnych działań, szczególnie tych, których 

realizacja uzależniona jest od czynników zewnętrznych, powinny być na tyle elastyczne, by 

móc odpowiednio reagować w przypadku pojawienia się sytuacji nieszablonowych.  

Nadmienił, że opracowanie nowego dokumentu winno odbywać się pod kierunkiem 

ekspertów zewnętrznych przy udziale jak najszerszej grupy przedstawicieli różnych 

sektorów i interesariuszy, by odpowiadać na potrzeby jak najszerszej grupy społeczeństwa.  

Przewodniczący komisji podziękował za omówienie tematu i zaproponował dyskusję, w 

której kolejno udział wzięli. 

 

Pan Wiesław Smoczyński powiedział, że sukcesem powiatu jest budowa instytucji 

publicznych i inwestycji - budowa LO, budowa szpitala i kolej, które zostały zrealizowane 

dzięki środkom finansowym z budżetu państwa.   

 

Dodał, że chciałby przekazać uwagi do planowania przestrzennego. Nadmienił, że w 

większości gmin, jest w jego ocenie absurdalny przepis, z którego wynika, że 30 % gruntu 

przeznacza się pod budownictwo, pozostałą część stanowią grunty zielone. Zaznaczył, że 

powinno się apelować do gmin, aby zmienili podejście do planowania przestrzennego.   

 

Kolejno wskazał, że w jego ocenie nie widać dobrej współpracy pomiędzy Powiatową 

Instytucją Kultury, a gminami (z wyłączeniem Wieliszewa i Nieporętu). Wyjątkiem były 

koncerty zorganizowane na 10-lecie powstania PIK-u. Zaapelował, aby poszerzać działania 

kultury na terenie całego powiatu. 

 

Odniósł się również do DK 61. Uważa, że jest na niej za dużo sygnalizacji świetlnej. 

 

Pan Michał Stalmach powiedział, że droga krajowa w mieście ma skrzyżowania 

równorzędne, na których musi być sygnalizacja świetlna i ograniczenie prędkości.  

 

Podsumowując, Pan Leszek Smuniewski powiedział, że chciałby, aby przedstawione wnioski 

zostały podsumowane w stanowisku, przyjętym uchwałą Rady Powiatu w Legionowie. 
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Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że jeżeli ktoś z członków Komisji Rozwoju chciałby 

jeszcze dodać jakieś propozycje do powyższego, to prosi o przesyłanie ich do Biura Rady 

do dnia 12 kwietnia br. i na tej podstawie zostanie sporządzony dokument. 

 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, Przewodniczący komisji przystąpił do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

 

5. Przyjęcie protokołów z posiedzeń komisji w dniu: 

 

a) 24 stycznia br.; 

 

Przewodniczący komisji powiedział, że uwagi zgłoszone do tego protokołu, zostały 

sprawdzone i naniesione zostały zmiany. Zapytał, czy w chwili obecnej ktoś chciałby zgłosić 

jakieś uwagi. Nikt z obecnych radnych nie podjął tematu. Pan Grzegorz Kubalski przystąpił 

do procedury głosowania. Wynik głosowania: 

 

7 głosów za, przy braku głosów wstrzymujących i przeciwnych. 

 

Przewodniczący komisji potwierdził, że protokół nr 1/2024 z posiedzenia Komisji Rozwoju 

w dniu 24 stycznia 2024 r. został przyjęty. 

 

 

b) 21 lutego; 

 

Przewodniczący komisji powiedział, że do protokołu nie zgłoszono żadnych uwag. Zapytał, 

czy w chwili obecnej ktoś chciałby zgłosić jakieś uwagi. Nikt z obecnych radnych nie podjął 

tematu. Pan Grzegorz Kubalski przystąpił do procedury głosowania. Wynik głosowania: 

 

7 głosów za, przy braku głosów wstrzymujących i przeciwnych. 

 

Przewodniczący komisji potwierdził, że protokół nr 2/2024 z posiedzenia Komisji Rozwoju 

w dniu 21 lutego 2024 r. został przyjęty. 

 

  

 

6. Wolne wnioski. 

 

Pan Wiesław Smoczyński zapytał, czy dzików zostaje tyle odskrzelonych, ile podaje prasa? 

 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że na najbliższej Sesji Rady Powiatu w Legionowie 

obecny będzie Powiatowy Lekarz Weterynarii i będzie można o to zapytać. 

 

Pan Grzegorz Zbroch powiedział, że koła łowieckie nie wykonują swoich zadań, w związku 

z tym, że jest ASF, nie mogą odstrzelać dzików, dlatego ich przybyło. Dodał, że w miastach 

dziki są dokarmiane i dlatego szukają tam pożywienia. Nadmienił, że zauważył, że na 

łąkach i pastwiskach robią takie samo spustoszenie jak w mieście, ponieważ szukają 

pożywienia. Zdaniem Radnego jedynym sposobem na rozwiązanie tego problemu jest 

odstrzał, ale jak są młode to nie można tego zrobić. Można też wyłapać i przewieźć w inne 

miejsce.      

 

Nadmienił, że myśliwi aby odstrzelić muszą też za to zapłacić. 
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Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział, że to myśliwi otrzymują za to zapłatę. 

 

Pan Grzegorz Zbroch powiedział, że jak jest choroba, to jest problem.  

 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że na stan obecny złożyło się wiele czynników: łagodne 

zimy, ASF, obawa przed ekologami w zakresie odstrzału. Natomiast głównym elementem, 

który powoduje ten chaos jest to, że rozwiązania prawne w tym zakresie nie są doskonałe 

 

 

 

 

 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie komisji zamknął Przewodniczący Komisji Rozwoju Pan Grzegorz 

Kubalski.                                                                   

 

      Przewodniczący Komisji Rozwoju 

 

       Grzegorz Kubalski 

Protokół sporządziła Agata Szraga 


